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Setkání nad strategií MAS Lípa pro venkov, z.s. pro období 2021–2027 

Téma: Mikroregion KUTNOHORSKO 

Datum konání: 14.12. 2020 

Místo konání: MěÚ Kutná Hora 

Přítomni: viz prezenční listina 

Jednání se konalo od 14 hod. v prostorách Městského úřadu v Kutné Hoře. 

Na začátku setkání účastníci definovali svá očekávání. Dále byla formou řízené diskuze provedena 

základní SWOT analýza území. Byla definována pozitiva a negativa dané oblasti a účastníci diskutovali 

nad problémy, které z debaty vyplynuly. Současně se pokusili o definování jejich řešení. Závěrečná 

část byla věnována shrnutí výsledků a identifikaci nejpalčivějších problémů.  

POZITIVA 

◦ DSO – konají se pravidelná setkání, nemají společný postup obcí v problematice odpadů, ani 

ve veřejné dopravě, každá obec si agendy řeší samostatně 

◦ Dominantní postavení KH 

◦ Obce mají vlastní PRO – všechny obce plány mají, pouze Město kutná Hora nemá plán zcela 

zpracovaný 

◦ Region patří do rozvojového venkova, všude se zvedají počty obyvatel, Kutná Hora je 

přirozené centrum 

◦ Památka UNESCO, zámek Kačina, vznik destinačního managementu TOKUKO 

NEGATIVA 

◦ Méně financí kvůli COVID-19 

◦ Ke Kutné Hoře dosahuje dostředivá tendence Prahy – vysávání území 

◦ Suburbanizace v okolí města 

◦ Drahé komerční nájmy ve městě – dopad na služby 

◦ Kůrovcová kalamita – Hlízov + Kutná Hora problém 

VEŘEJNÁ DOPRAVA A DOPRAVNÍ OBSLUŽNOST 

◦ Dopravní obslužnost – Arriva – všechny obce, Ropid 

◦ Železniční trať Ko – HB, KH – Zruč n.S. – rekonstrukce – možnost využití v CR 

◦ P+R zóna u Hl.n. = jednání se SŽDC – těžká domluva, nové projekty vlaky park and rain 

◦ Přesun autobusového nádraží – vznik dopravního terminálu - plánují 
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◦ Doprava o víkendech – Hlízov ano, ale chtějí zrušit na Čáslav i Kolín, v Nových Dvorech o 

víkendu nejezdí žádné autobusy   

◦ SID – snaha o integraci dopravy, postupný přechod  

◦ Mikrobus v majetku obce (funguje zčásti jako soc. služba), taxi pro seniory – malý zájem, ale 

zatím nic není – mají pouze Taxík Maxík v Kutné Hoře 

KOMUNIKACE 

◦ Krajské komunikace II/38 a I/2 – stoupá dopravní zatížení, i v Kobylnici stouplo zatížení, r. 

2029 obchvat Vinařice – Záboří  = obchvat Záboří nad Labem = propojení Středočeského kraje 

+ kraj Pardubický 

◦ Kruhový objezd na Skalce – elipsa, příští rok realizace, obchvat Církvice – buduje, Hlízov nová 

sinice v obci – krajská (duben 2022 hotovo) 

◦ Historicky existuje síť cyklotras propojená se Zbraslavickem – chtělo by revidovat značení – 

spolupráce s KČT 

◦ Cyklotrasy – EV 4, 0106 propojení na Zbraslavicko, 0128 Týnec n.L.   

◦ Cyklostezky – zatím nejsou, Hlízov na Starý Kolín, není návaznost na Kutnou Horu a Nové 

Dvory, pouze studie, jednali se starým Kolínem; Církvice – Třebešice, Neškaredice a Čáslav, 

provoz tam je, trasa z Jakubu do Rohozce až na Kačinu 

◦ Plán cyklostezky – Kutná Hora směr Kačina, mají pouze Královskou stezku  

◦ Využít nově vzniklé komunikace v KPÚ – přednost v realizaci má propojení mezi nejbližšími 

sídly  

◦ Chodníky – smysl ve větších obcích a v souběhu s krajskými komunikacemi, mají Církvice, 

Hlízov 2/3 chodníků přes ves až k fotbalového hřišti, k bytovkám, Nové Dvory pouze 

rekonstrukce – nový budovat nepotřebujeme, Kobylnice 1/3 nových + potřeba okrajové části, 

Kobylnice dělají vodovod = velká finanční zátěž 

◦ Opravy mostů – oprava Vyšaťáku, plus další na II/38, Církvice přímo v obci – u motorestu 

◦ Lesní cesty – bez zájmu 

VEŘEJNÁ SPRÁVA 

◦ Internet – obce řeší sami pomocí wifi – řada poskytovatelů, chybí vysokorychlostní internet, 

vysokorychlostní řeší v Kutné Hoře s T-Mobile, provozovatel Lázňovský  - připojení slabý 

◦ Vysokorychlostní internet – možnost pokládky kabelů v souvislosti s budováním inženýrských 

sítí, jednání s MPO 

◦ Dotace na bezdrátový rozhlas – mají zájem: Kobylnice, Nové Dvory 

◦ Webové stránky splňují přístupnost webu – majoritní poskytovatel Galileo, s.r.o., drahé, ale 

„funkční“- doporučená aplikace Obce pro, Nové Dvory – jiný poskytovatel a Hlízov taky  
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◦ Tiskoviny – město vydává Kutnohorské listy, Církvice + Nové Dvory + Hlízov čtvrtletník   

◦ Elektronické úřední desky – pozor na drahý provoz, vědí 

◦ Pokračuje omezování služeb – pošta, Pošta partner – Hlízov, Církvice, Nové Dvory ještě mají 

Českou poštu, Církvice – 50 balíků denně 

◦ Mapové portály – územní plán (aktualizace, digitalizace) - Geoobec 

ŠKOLSTVÍ 

◦ Kapacitní problémy MŠ, Církvice – úplně plná MŠ, 15 dětí 2-letých, každopádně nechtějí 

přistavovat, z PRV – běžné opravy 

◦ ZŠ „v pořádku“ 

◦ Dětské skupiny – v Kutné Hoře mají 

◦ Potřeba běžné rekonstrukce bez vazby na KK 

◦ Zázemí pro kroužky (změna přístupu ředitelů i ministerstva) - dostačující 

◦ Není jednotná koncepce, každá škola učí jinak – dopad na kvalitu vzdělávání 

◦ Očekávání od projektu Eduzměna – Církvice 2x se nahlásili a nedorazili, Hlízov stejný 

problém, do Nových Dvorů přijeli  

ZDRAVOTNICTVÍ A SOCIÁLNÍ PÉČE 

◦ Systém základní zdravotní péče na hranici možností, stanice RZP (KH) – Nemocnice KH + Kolín 

◦ Praktický/dětský lékař – Nové Dvory ordinace 

◦ Stomatolog – problém Nové Dvory (šel do důchodu) 

◦ Tlačit na kraj na změnu pravidel pro venkov  

◦ Specialisté – KH 

◦ Nemocnice Kutná Hora – omezování služeb?, netlačí na LDN, Čáslav – nefunguje město x 

nemocnice 

◦ Zpracován nový plán soc. služeb – snaha o rozšíření SS na venkov – LCC domácí péče, 

Oblastní Charita, Rytmus Střední Čechy 

◦ Vzniklo nová komunitní centrum se SS (CDS Kvapilova), o dalších obce neuvažují 

◦ Stárnutí populace = vyšší poptávka = příspěvky obcí 

◦ Sociální byty? – Církvice nemají budovu, nechtějí  

VOLNOČASOVÉ AKTIVITY 

◦ Podpora spolků 
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◦ Divadelní ochotnický spolky (Svatý Mikuláš, Os Tyl KH) 

◦ Kroužky pro děti – DDM - potřeba spolkových prostor? 

◦ Snaha o vznik komunitních center (KH, Košice) – podpora místní aktivní komunity – 

shromažďovací prostory, rekonstrukce prostor spolků 

◦ ZUŠ KH 

◦ Hasiči – mají vybavení na zásah (zejména JPO 3), JPO5 Nové Dvory 

◦ Spolkové prostory v hasičárně, oblast volnočasových aktivit – obnova hasičáren – Hlízov JPO 

5, Církvice – hasičárny WC, Kobylnice – mají hasičárnu + nemají sbor, Hlízov mají projekt  

◦ Chátrající sokolovny?, obecní spolkové domy? – Nové Dvory sokolovna oprava 

◦ Sportovní oddíly – fotbal, sokolové – hřiště jsou, spíše chybí odpovídající zázemí – 

rekonstrukce povrchu, Církvice už mají hotové zázemí 

◦ Dotace na umělé hřiště – dotace MMR, Církvice – výměna povrchu, Kutná Hora u Lorce 

◦ Herní prvky pro děti a seniory (dětská a fitness hřiště) – bez zájmu 

PAMÁTKY 

◦ Stav památek se postupně zlepšuje – Vlašský dvůr, sv. Jakub, sv. Jakub v Církvici 

◦ Velký potenciál Kačina – nutná komplexní rekonstrukce 

◦ Velký problém jsou venkovské kostely – nemají využití, hrozí převod na obec, Kobylnice škola 

jako památka – nyní nová střecha z Ministerstva kultury, kompletní rekonstrukce, zatím 

vyměnit všude okna, Kutná Hora – mají zájem 

◦ Hřbitovní zdi a hřbitovy vůbec – Církvice + Hlízov hotovo, Kutná Hora – potřebují opravit 

hřbitovní zeď  

◦ Drobné sakrální památky vcelku v dobrém stavu 

◦ Pokusit se provázat na CR – spolupráce s TOKUKO, vždy se pokusit najít odpovídající využití 

TECHNICKÁ INFRASTRUKTURA 

◦ Voda – oblast je postižená dopady sucha? – ano, vodovod provozuje většinou VHS Vrchlice 

Maleč, Kobylnice – vodovod nemají, plánují budovat, Církvice mají svoje vrty = vodovod mají, 

Hlízov čistírna nedostačující, vodu mají, Církvice mají projekt na úpravu vody, Kobylnice mají 

tlakovou kanalizaci 

◦ Splašková kanalizace – naráží na roztříštěnou sídelní strukturu – mají pouze větší sídla ….. 

◦ Alternativa v systému DČOV – výhodou zhruba 1/10 nákladů, odpovědnost nese obec – nemá 

žádná obec 
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◦ Plynofikace – Kutná Hora – dnes již není poptávka, Kobylnice – plyn, Bernardov také plyn, 

úvahy o plynofikaci – Perštejnec a Neškaredice, Církvice a Hlízov mají plyn 

◦ Elektřina do země – problém veřejné osvětlení – poplatky za uložení do obecních pozemků, 

veřejné osvětlení – elektrika do země – Jakub hotový a Církvice mají v plánu, Kobylnice – 

nová světla (ledky) = 50% úspora 

◦ Při kabelizaci možno pokládat chráničky pro rychlý internet – dlouhodobé řešení – nově i 

vedení po VN 

ŽIVOTNÍ PROSTŘEDÍ 

◦ Kůrovec = velké ekonomické ztráty na obecních lesích, nutná změna – jiná skladby porostů = 

lesní technika + ochrana výsadby 

◦ Lesní technika – lhp je závazné, není velký zájem, není zájem, pouze Kutná Hora 

◦ Zemědělství – zemědělské brownfieldy, nechtějí 

◦ Boj se suchem – obnova vodních nádrží (rybníky), Kobylnice zavežený rybník– nemají zájem o 

obnovu, Hlízov požární nádrž 

◦ Požární nádrže – vhodné pro obnovu – Hlízov – nádrž jejich, ale pod ní je pozemek 

soukromníka, Kobylnice – vyčistit 

◦ Obnova cest = prostupnost krajiny, naráží na intenzivní způsob hospodaření – velké půdní 

celky 

◦ Stromořadí a aleje  

◦ ÚSES – nechtějí 

◦ Zeleň v intravilánu – KH, Církvice – má hotovo  

◦ Obnova centrálních prostranství v obcích – Kobylice nemají náves, Kutná Hora chtějí opravit 

Královskou stezku – lesní cesta  

◦ Protipovodňová opatření – KH (Sklenářův dolík – poldr), Denemark souhlasí  

ODPADOVÉ HOSPODÁŘSTVÍ 

◦ Fungující odpadové hospodářství – AVE, MVE, Marius-Pedersen, Kobylice – skládka 

Chvaletice, od 1.1. 2021 schválený zákon o odpadech 

◦ Odpady – skládky Čáslav + Chvaletice  

◦ Společný postup v rámci DSO – rozumné ceny, ale zvyšují se 

◦ ZEVO Opatovice n.L. – dopravně dostupnější - chce to jednotný postup, rozhodnou velcí hráči 

KH, Čáslav 

◦ Bioodpad – kompostárna Neškaredice, popelnice, bez problému, Církvice – velkokapacitní  
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◦ Poplatky za odpady – až 1200 Kč 

HROZBY 

◦ Nedostatek financí na investice kvůli COVID-19 

◦ Zánik drobných podnikatelů a služeb 

◦ Stále větší potřeba sociálních služeb v souvislosti se stárnutím populace   

◦ Zhoršení stavu místních komunikací 

◦ Omezení spolkového života 

PŘÍLEŽITOSTI 

◦ Návrat obyvatel zpět na venkov v souvislosti s COVID 19 

◦ Zvýšení kvality života ve venkovských oblastech 

◦ Obnova kulturního dědictví 

◦ Zázemí pro spolkovou činnost 

◦ POSLAT NA OBCE! 

 

Po zasedání účastníci obdrželi karty projektových záměrů, do kterých mohou zaznamenat své 

plánované projekty pro období 2021–2027. 

 

 

 

 

Jednání řídil: Radek Tvrdík 

Zapsal/a: Martina Jiříková 

 

 

 


